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Spørgsmål nr. 256 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange af de behandlingsdømte, 

som har fået beskikket en bistandsværge, i tilfælde af iværk-

sættelse af tvangsforanstaltninger vil have deres pårørende som 

bistandsværge eller patientrådgiver?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet i øvrigt ind-

hentet en udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende:  

 

”Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet undersøgt mu-

ligheden for ved elektroniske udtræk fra politiets sagsstyrings-

system (POLSAS) at tilvejebringe oplysninger om antallet af 

personer som nævnt i spørgsmålet.  

 

POLSAS giver mulighed for i forbindelse med sagens afgørel-

se at registrere, om der er tilknyttet en bistandsværge, men det 

er usikkert, i hvilket omfang denne registrering anvendes i 

praksis. POLSAS giver ikke mulighed for elektronisk at tilve-

jebringe data om personer, der har ønsket en pårørende beskik-

ket som bistandsværge. 

 

Tilvejebringelse af sådanne oplysninger vil derfor forudsætte 

en ressourcekrævende manuel sagsgennemgang med henblik 

på at udsondre de sager, hvor den pågældende har ønsket en 

pårørende beskikket som bistandsværge. En sådan gennem-

gang har jeg på det foreliggende grundlag ikke fundet anled-

ning til at iværksætte.” 

 

Justitsministeriet kan i øvrigt henvise til ministeriets besvarelse af 29. au-

gust 2014 af spørgsmål nr. 463 (Alm. del) punkt 4 fra Folketingets Rets-

udvalg.   

 


